

Ministry of Gender Equality, Child Development and Family Welfare

Expression of Interest (EOI) for a “Back to Home Project”

The Ministry of Gender Equality, Child Development and Family Welfare (MGECDFW) caters for some 525 children placed temporarily as well as on a long term basis in the 19 shelters/Residential Care Institutions (RCIs) of the island. The Ministry funds the daily expenses of the children and the RCIs have the responsibility to cater for their basic needs, education and rehabilitation with the support of professional psychologists and social workers.

2. Parents are sometimes unable to provide a protective family environment for their children and the latter are placed in RCIs where they stay for a long period of time. To address the situation, the Ministry is implementing a “Back to Home Programme” with the objectives of rehabilitation of parents/families and reintegration of children within a proper family environment.

3. In that context, the MGECDFW is seeking to enlist the assistance of NGOs to rehabilitate parents/families with a view to enabling families to provide a stable home environment to children for their overall development.

4. The NGOs have to be registered with the Registrar of Associations and shall have at least 3 years of experience in rehabilitation work and children’s issues.

5. Interested NGOs are invited to submit their proposals together with a background of their organization confirming their areas of expertise by **Friday 05 October 2018** at the address given below -

**Ministry of Gender Equality, Child Development and Family Welfare
7th Floor, Newton Tower, Sir William Newton Street,
Port Louis**

Note: The MGECDFW reserves the right not to proceed further with this Expression of Interest at any time, without ascribing any reasons whatsoever.

**Ministry of Gender Equality,
Child Development and
Family Welfare
September 2018**

Ministère de l'égalité du genre, du développement de l'enfant et du bien-être de la famille

Appel à candidature pour le projet "Back to Home"

Le Ministère de l'égalité du Genre, du développement de l'enfant et du bien-être de la famille accueille quelque 525 enfants qui sont placés temporairement ou à long terme dans les 19 Shelters / Residential Care Institutions à travers le pays. Les dépenses quotidiennes des enfants sont prises en charge par le ministère et les Residential Care Institutions ont la responsabilité de subvenir à leurs besoins fondamentaux, tels que l'éducation et la réadaptation. Une équipe de psychologues professionnels et de travailleurs sociaux collaborent étroitement avec le ministère pour bien accomplir cette tâche.

2. Les parents sont parfois incapables de fournir un environnement familial adapté à leurs enfants. Ceux-ci sont alors placés dans des Shelters pour une durée jugée beaucoup trop longue. Pour remédier à ce problème, le Ministère propose le programme 'Back to Home'. Il vise d'abord la réhabilitation des parents/familles et par la suite la réinsertion des enfants dans un environnement familial approprié.

3. Dans ce contexte, le Ministère de l'égalité du genre, du développement de l'enfant et du bien-être de la famille recherche la collaboration des ONG pour réhabiliter les parents / familles afin d'offrir un environnement stable aux enfants. Ce qui contribuera à leur développement global.

4. Les ONG doivent être enregistrées auprès du 'Registrar of associations' et posséder au moins 3 ans d'expérience dans les domaines de la réadaptation et des enfants.

5. Les ONG intéressées sont invitées à soumettre leurs propositions avec les détails de leur organisation confirmant leurs domaines de compétence d'ici le **Vendredi 05 octobre 2018** à l'adresse indiquée ci-dessous -

Ministère de l'égalité du genre, du développement de l'enfant et du bien-être de la famille

**7e étage, Newton Tower, rue Sir William Newton,
Port Louis**

Remarque: Le Ministère de l'égalité du genre, du développement de l'enfant et du bien-être de la famille, se réserve le droit de ne pas poursuivre cette exercice à tout moment, sans donner de raison.

**Ministère de l'égalité du genre,
du développement de l'enfant
et du bien-être de la famille
Septembre 2018**